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Ţiparu (ANOFM): Sunt convinsa ca Guvernul va prelungi masura kurzarbeit în

2022

Directorul din cadrul Agentiei Nationale pentru Ocuparea Fortei de Munca (ANOFM), Simona Ţiparu,

sustine ca Guvernul va prelungi masura muncii flexibile ("kurzarbeit") în 2022, prin care statul

subventioneaza o parte din salariul angajatilor carora angajatorii le scurteaza programul de munca din

cauza scaderii economiei.

 

"Sigur o sa fie (si în 2022, n.r.) bani din bugetul de stat, daca se va aproba prelungirea acestei masuri, dar cred ca

se va aproba daca va fi nevoie, pentru ca au existat ordonante de urgenta cu masuri covid care, desi deadline-ul era

decembrie 2020, ele au fost prelungite pâna în decembrie sau pâna în iulie ale acestui an. Deci sunt optimista, sunt

convinsa ca asa cum s-a decis prelungirea unor masuri, asa se va decide si prelungirea kurzarbeit. (...) În momentul

de fata kurzarbeit este pâna în decembrie 2021, nu stim cum va fi la anul, cum se va calcula, probabil ca vor exista

niste modificari ale acestei ordonante", a afirmat Simona Ţiparu, în cadrul Conferintei Nationale a Industriei

Ospitalitatii.

 

Directorul din cadrul ANOFM a precizat ca în prezent institutia are bugetul necesar pentru platile pe masura

muncii flexibile.

 

"Masurile pe (programul european, n.r.) SURE sunt cele pe somaj tehnic si cea de 41,5%, deci nu ar intra si

kurzarbeit, care este doar din bugetul national. Fundamentarea bugetului pe anul viitor se va face undeva luna

viitoare. Prin urmare noi o sa transmitem catre Ministerul de Finante sumele pe care le vom considera ca fiind

necesare pentru anul viitor. (...) Dupa rectificarea bugetara totul este în regula din punctul nostru de vedere, avem

buget pe kurzarbeit", a mentionat Simona Ţiparu.

 

Reprezentanta ANOFM le-a transmis patronilor din domeniul Hoteluri - Restaurante - Cafenele ca aplicarea

masurii kurzarbeit pune probleme birocratice angajatilor ANOFM.

 

"Din experienta noastra ca institutie publica si din experienta colegilor care lucreaza, pot spune ca aceasta masura

este extrem de birocratica si pentru noi, ca functionari publici. Sunt de facut foarte multe verificari, noi suntem

destul de putini ca numar, necesita foarte multe verificari si-n alte baze de date, respectiv ANAF si asa mai

departe", a explicat Simona Ţiparu.
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